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Pe fondul creşterii numărului de autoturisme, circulaţia rutieră pe raza municipiului Sighetu
Marmaţiei se desfăşoară în condiţii extrem de dificile. Din cauza acestui neajuns, se creează la
situaţii nedorite, în care atât siguranţa participanţilor la trafic, cât şi a pietonilor este pusă în
pericol.

Indisciplina manifestată de unii participanţi în trafic, lipsa locurilor de parcare, din cauza cărora
autoturismele sunt postate pe trotuare sau pe carosabil, lipsa unor măsuri menite să
îmbunătăţească desfăşurarea traficului reprezintă doar câţiva din factorii care duc la apariţia
acestor situaţii.

• Zone expuse accidentelor

Cu câţiva ani în urmă, pe raza municipiului au fost instalate semafoare care au costat o
grămadă de bani. Se spera, în acel moment, că semaforizarea va ajuta la îmbunătăţirea
condiţiilor de trafic. Însă, nu după multă vreme, s-a constatat că, din cauza nesincronizării
timpilor de funcţionare, aceste semafoare mai mult încurcau decât să ajute. Apoi, acestea au
fost oprite din cauza defecţiunilor înregistrate la softul de temporizare. Scoaterea din uz a
acestora a dus la o situaţie periculoasă, mai ales în zonele intersecţiilor.   

 De pildă, în zona intersecţiei de la Liceul Regele Ferdinand, funcţionează şi o şcoală generală,
şi o grădiniţă. În jurul orei 8.00 dimineaţa, când copiii şi elevii vin la şcoală, şi la ora 14.00, când
se pleacă de la cursuri, zona devine extrem de aglomerată, elevii şi copiii fiind expuşi pericolului
accidentelor. În perioada când funcţionau semafoarele, se reuşea cât de cât o fluidizare a
traficului, dar din cauză că acestea nu mai funcţionează se creează ambuteiaje.

• Prezenţa unui agent de circulaţie, necesară
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Părinţii sunt revoltaţi, pe bună dreptate, şi consideră că ar fi necesară prezenţa unui agent de
circulaţie în zonele periculoase. 
"Îmi duc copilul în fiecare zi la şcoală cu maşina. Nu o dată era să fim loviţi de maşinile care se
intrau în intersecţie fără a se asigura. Situaţia este agravată şi de faptul că părinţii îi aduc şi îi
duc pe copii cu maşinile. Neexistând suficient loc de parcare, aceştia îşi lasă maşinile pe
carosabil, expunându-se atât pe ei, cât şi pe copiii lor pericolelor. Poliţia rutieră ar trebui ca la
orele de trafic maxim să posteze un agent care să coordoneze şi dirijeze traficul. Este o
chestiune de secundă, până când nenorocirile pot surveni", a spus Maria Varga, părinte. 
"Pe vremuri, existau în cadrul şcolilor acele patrule de circulaţie care erau extrem de eficiente.
Copiii erau atent supravegheaţi, mai ales în timpul traversării zonelor periculoase. Cred că nu ar
strica să se treacă la reînfiinţarea acestora. Este vorba de viaţa copiilor noştri. Poliţia rutieră
trebuie să acţioneze, doar sunt plătiţi pentru asta. Vrem să-i vedem mult mai des în zonele cu
probleme", a spus Maria Pop, părinte. 
Viceprimarul asigură că firma va repara, în cel mai scurt timp, semafoarele "buclucaşe".
"Am contactat firma care a instalat semafoarele şi sperăm ca într-un timp scurt să fie reparate şi
să devină funcţionale. Avem în vedere, prin comisia de specialitate din cadrul Primăriei, să
îmbunătăţim aspectele ce privesc circulaţia", a spus jurist Ovidiu NEMEŞ, viceprimarul
Sighetului.
Reprezentanţii poliţiei dau dreptate cetăţenilor şi promit că, în ceea ce-i priveşte, vor rezolva
urgent problema. 
"Semafoarele sunt în administraţia primăriei. Se defectau adesea, existând riscul de a se
ajunge la situaţii periculoase. S-a luat măsura opririi acestora. Cetăţenii au dreptate. Avem
personal insuficient. Zona Liceului Regele Ferdinand nu este singura în care sunt probleme,
există şi altele, cum ar fi intersecţia străzilor Dragoş Vodă şi Bogdan Vodă. Vom încerca să
îmbunătăţim situaţia, prin postarea unui agent de circulaţie care să coordoneze traficul auto şi
cel pietonal. Dar facem apel şi la părinţi să nu-şi mai parcheze în mod dezordonat maşinile în
zona instituţiilor de învăţământ", a spus Vasile Birtoc, şeful Biroului Poliţiei Rutiere din cadrul
Poliţiei Sighetu Marmaţiei.
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